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بدون شک وحید شمسایی یکی از ستاره های پرافتخار تیم فوتسال است. او که حالا 44 سالگی اش را 
پشت سر می گذارد روزی 12کیلومتر روی تردمیل می دود. حسین شمس درباره او می گوید: »الان او 
10 سال است که نه نوشابه خورده و نه یک دانه برنج. الان هم با 44 سال روزی 12کیلومتر می دود. به نظر 

من اراده وحید شمسایی بی نظیر است.«

 10 سال 
بدون برنج 

بدون نوشابه

شروعصفحهآرایی
مدیرمسئولسردبیرمعاونسردبیردبیرسرویسصفحهآرا:؟؟؟16/00

اتمامصفحهآرایی
16/30

شروعصفحهآرایی:؟؟/؟؟
اتمامصفحهآرایی:؟؟/؟؟

فریـزر،  یخچـال ،  آبگرمکـن ، 
و  بلنـد  اشـیای  و  گاز  اجـاق 
بسـیار سـنگین  باید با بست 
یا تسـمه های مناسـب به کف 
و دیـوار منـزل محکم شـوند.

شمایکیازپرافتخارترینسرمربیهایتیمملی
فوتسالایرانبودید.چرادیگردرمیداننیستید؟

ســوالتانیکمقــداردرددلآدمرابازمیکند،
راستشبهمنکارنمیدهند!تقریباممنوعالفعالیتم.

بهچهدلیل؟
چونواقعیتهاراعنوانمیکردموبهدنبالگرفتن

حقبچههایفوتسالیستبودموهستم.
باگذشتحدود8ســالهنوزهمخیلیهادلیل
جداییتانازتیمملیرانمیدانند.»حسینشمس«به
خاطردفاعازحقوحقوقفوتسالیستهاازتیمملی

کنارگذاشتهشد؟
آنزمان)سال2010(تیمملیفوتسالقهرمانآسیا
شد.مابایکنتیجهعجیبوغریبموفقشدیمدرنیمه
نهاییژاپنرا7برصفرببریمودرفینالهمازبکستان
را8بر3شکستدادیم.بعدازاینکهبرگشتیمبهخاطر
7میلیونتومانپاداشبچههاکهپرداختنمیشــد،
مجبورشدمباریاستوقتسازمانآقایدکترسعیدلوو
کفاشیانجروبحثکنم.آنهاهمازقدرتشاناستفاده
کردندوضمناینکهپاداشبچههاپرداختنشد،منرا

همکنارگذاشتندتادیگرسروصدایینباشد.
فوتســالیکیازورزشهاییاستکهافتخارات
زیادیبرایکشورکسبمیکند.شماکهپیشکسوت
اینورزشهســتید،دلیلاینناملایماتبافوتسال
راچهمیدانید؟تبعیضبینفوتبالوفوتســالحتی
بهرسانههاهمســرایتکرده.منظورمایناستکه
خبرهاوحاشیههایفوتسالیســتهاهیچوقتبه
اندازهفوتبالیستهاهیاهونداردوچندانخبریاز

اوضاعبازیکنانقدیمینیست.شماکههنوز
بابچههایتیمملیدرارتباطهســتید،

اوضاعشانچطوراست؟
منهرشــب6،5تمــاستلفنیاز
بچههاییکهحرفــهایبازیمیکردند
دارموشبینیســتکهنگویندفلان
بدهیراداریمیاهمسرمسرطاندارد،
پولدواودرمانــشرانداریم!)بغض
میکند(خیلیهایدیگرهمدر3،2
ماهاخیربرایحقوقماهیانههزاردلار،
ازکشورخارجشدند!فوتسالآنقدر

ذلیلشدهوپولدرآننیستکه
مجبورشدندبهلبنان،

، ن جیکستا تا

قرقیزســتان،اندونزی،فیلیپینوچیــنبروندودر
تیمهایآنجابازیکنند.فکرمیکنمالانحدود50،
60نفرازفوتسالیستهاازکشورخارجشدهاندواین

فاجعهاست!
ازفوتسالیستهایتیمملیچهکسانیرفتند؟

مصطفینظریکهسال2010بهتریندروازهبانجهان
شد،بهاندونزیرفتهاست.مرتضیعظیماییوحمید
طاهریبهلبنانرفتهاند.عارفبلوکیدرقرقیزستان
بازیمیکنــد.ظهیرکامیابویکتعــداددیگربه
تاجیکستانرفتهاند.اصغرحسنزادهبهترینبازیکن
آسیا،فرهادتوکلی،قدرتبهادریواحمداسماعیلپور
همکهبهچینرفتهاند،البتهچینبهخاطرپرداختیهای
خوبیکهدارد،بازیکنهایستارهماراجذبکرده،ولی
بقیهبچههاکهبهکشورهایدیگررفتهاند،فقطمجبور

بودهاند!
ظاهرابالارفتنقیمتدلارفوتسالراهمتحتتاثیر

قراردادهاست.
بله،فوتسالیســتدرایرانارزاناست.تیمهای
خارجیاگربخواهندازکشورهایدیگربازیکنبگیرند،
بایدماهی12،10هزاردلاربهاوبدهند،اماوقتیدیدهاند
دلاردرایراناینقدربالارفته،بهفوتسالیستایرانی
پیشنهادمیدهندباماهیهزاردلاربرودبرایشانبازی
کند.بچههاهمکهمیبیننددرمملکتخودشانپول
نیستواینرقمبهپولایرانماهی10میلیونمیشود،
قراردادمیبندند،درحالیکــههزاردلاربرایزندگی

کردندریککشورخارجیپولینیست!
مبلغقراردادهایتیمهایباشگاهی

فوتسالدرداخلایرانچقدراست؟
اینجاهمهراههایدرآمدزاییبرایفوتسالیستها
بستهاستوفقطدوتیمهســتندکهپولمیدهند،
البتهارقامقــراردادهم10میلیونتومان)یعنیکمتر
ازیکمیلیونتوماندرماه(استوحتیگاهیهمین
مبلغهمبهطورکاملپرداختنمیشــود.اینیعنی
فاجعه!ومتاسفانهفوتسالدرچنینشرایطیگیرکرده
است.یکفوتسالیستیکهمشهوراستومردماورا
میشناسند،میتواندبروددراسنپکارکند؟!اینها

هنرشاندرپایشاناست.
چهراهیبرایدرستشــدنوضعفوتسالوجود

دارد؟
منمعتقدمفوتســالبایدازفوتبالجداشودواز
زیرنظرفدراسیونبیرونبیاید،یعنیمستقلشود؛
خودشبرایخودشهزینهودرآمدکسبکند.مثلا
دربرزیلخودشانکنفدراســیونفوتسالدارندواز
فوتبالجداســت،برایهمیناسپانسردارندوهمه

فوتسالیستهایشانهمدررفاههستند.

آقایشمسبرویمسراغمرورخاطراتتان
درزمانسرمربیگریتیمملی.یکیازستارههای
فوتسالبدونشکوحیدشمساییاست.شمااو

رابهتیمملیدعوتکردهبودید؟
بله،  سال 2000 هزار من او را به تیم ملی دعوت کردم.

قبلازتیمملیهمبازیکنمعروفیبود؟
فوتسال یک بازیکنی دارد به عنوان رأس که جلو بازی 
می کند. من دنبال چنین بازیکنی می گشتم. یک روز 
رفتم بازی تیم پیمان را ببینم و دیدم یک بازیکن تپلی 
است که حدود 110 کیلو وزن دارد، اما وقتی توپ را به 
او می دهند، خیلی عالی توپ ها را کنترل می کند. یک 
روز در استادیوم آزادی او را دوباره دیدم و به او گفتم برو 
موهایت را کوتاه کن، می خواهم دعوتت کنم تیم ملی و 

رفت موهایش را کوتاهِ کوتاه کرد. )می خندد(
وزنشراهمکمکرد؟

بله، انگیزه دعوت شــدنش به تیم ملی باعث شد در 
عرض 3، 4 ماه از 110 کیلو وزنش را به 70 برساند. 

از این بحث خارج شویم. سوالی که خیلی ها 
دوســت دارند جوابش را بدانند این است که 
در بازی حســاس ایران با تیم ایتالیا کنار زمین 
پایتان گرفت؛ آن زمان خیلی ها می گفتند این 
کارتان جنبه نمایشی داشت تا بازیکنان تان را 

تحت تاثیر قرار دهید. واقعا داستان چه بود؟
ما درست زمانی که با ایتالیا بازی داشتیم، روز قبلش 
آنها با پرتغال بازی کرده بودند. مربــی پرتغال هم در 
هتل ما اقامت داشــت و من بعد از بازی شان در هتل او 
را دیدم و بــرای این که از تیم ایتالیا اطلاعات کســب 
کنم، راجع به بازی شان پرسیدم. او گفت خیلی خوش 
خیال هستی! فکر می کنی مافیا اجازه می دهد ایتالیا را 
ببری؟! از جوابش تعجب کردم و با خودم گفتم مافیا چه 
ارتباطی با فوتسال دارد! با این حال، این حرفش در ذهنم 
بود و وقتی فردای آن روز داشــتیم با تیم ایتالیا بازی 
می کردیم، چند بار پیش آمد که یک گل می خوردیم 
و بعد سریع جبرانش می کردیم تا این که وقتی 3 بر 3 
شــدیم، گل چهارم را برای نخستین بار ما زدیم و جلو 
افتادیم. وقتی بعد از زدن گل از روی نیمکت بلند شدم 
تا خوشحالی کنم، یک دفعه سوزش شدیدی در پشت 
پایم احســاس کردم! و رفتم در این فکر که مافیا من را 
با تیر زد. )می خندد( خلاصــه این که درحالی که بین 
تماشــاچیان به دنبال مافیایی که به من شلیک کرده 
بود، می گشتم پزشــک پایم را نگاه می کرد و گفت به 
خاطر پرش ناگهانی پایم دچار کشیدگی شده، بنابراین 

داستان این بود.

در یکی از مصاحبه های تــان گفته بودید 
زمانی که معلم و ســرمربی بودید، همیشــه 
مســئولیت هایی مثل مبصری یا کاپیتانی را  
می سپردید به بچه های شلوغ که بیشتر به درس 
و ورزش توجه کنند. از این تکنیک ها در تیم ملی 

هم استفاده می کردید؟
شانسی که من در تیم ملی داشتم همین بود که قبلش 
معلم بودم و این باعث شده بود که من روحیات بچه ها 
را خیلی خوب بشناسم. راستش خاطره دارم اما چون 
یک مقدار احساساتی هستم، می ترسم وسطش گریه ام 
بگیرد ولی یادم اســت که من فینال های یک  سری از 
مسابقات آســیایی را وصل می کردم به یکی از بچه ها؛ 
چون در فینال تکنیک و تاکتیک خیلی جواب نمی دهد 
و بیشتر مسائل منتالی و روانی است که باید در بازیکنان 

انگیزه ایجاد کند.  ســال 2008 بود که رضا حیدریان 
می خواست از تیم ملی خداحافظی کند با تعریف قصه 
زندگی اش بین بازیکنان انگیزه شان را برای برد بالا بردم 

و باعث شد 4 بر صفر تایلند را ببریم )بغض می کند(.
شــاید جزو معدود دفعاتی باشــد که در 
مصاحبه هایم با یک مصاحبه شونده ای روبه رو 
می شــوم که بین کلامش بغض می کند؛ شما با 
ناملایمات فوتسال این قدر احساساتی شدید یا 

کلا روحیه تان حساس است؟
من ذاتا آدم احساساتی هستم؛ اگر یک بچه  که کنار 
خیابان آدامس می فروشد را هم ببینم، گریه می کنم؛ 
کلا روی حــق و ناحق کــردن به خصــوص بچه های 

فوتسالیست خیلی حساس هستم.

گفت وگو با »حسین شمس« سرمربی سابق تیم ملی فوتسال که این 
روزها به کار واردات گوشت برزیلی مشغول است

تقریبا ممنوع الفعالیتم
بهنازمقدسی|»حسینشمس«رابایدپدرفوتسالایرانبدانیم.اوسرمربیپرافتخاریاستکهدرطولدورانسرمربیگریاشتیمملیفوتسال5بارقهرمانآسیاویک
بارقهرمانجامکنفدراسیونهاشد.باهمهاینهاامادنیایبیرحمورزش،اورابهدلیلسیاستهاییکههیچوقتآنزمانبهطورکاملمشخصنشد،ازخودراند.حالاامابعد
ازگذشت8سالاوهمچنانمثلیکپدردلسوزنگرانبازیکنانشاست.همانفوتسالیستهاییکهبارهاوبارهادرکنارشپرچمکشوررابهعنوانقهرمانبالابردند،اماهمه
افتخاراتوزحمتهایشانقربانیبرادربزرگتریبهنام»فوتبال«شدهاست.همینهمشدکهحسینشمسسالهاستبرخلافعلاقهاشبهاینحرفهقیدفوتسالرازدهو
تنهانخارتباطیاشباعالمورزششرکتدردورههایمربیگریوآنالیزاست.اوکهمدرسرسمیکنفدراسیونفوتبالآسیاستبهتازگیکسبوکارتازهایبهراهانداختهو
وارداتگوشتازبرزیلراجایگزینسرمربیگریفوتسالکردهاست.بااودربارهدورانحضورشتاماجرایرفتنشازتیمملیودورانسرمربیگریوتکنیکهایروانیکه

باعثشدتیمشآنهمهسالبدرخشد،گفتوگوکردمکهدرادامهمیخوانید.

فکر کردم مافیا من را با تیر زده است
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 چطور از ســرمربیگری فوتسال رسیدید به 
واردات گوشت برزیلی؟

راستش من بعد از تیم ملی مدتی هنوز در ورزش فوتبال و 
فوتسال ایران بودم؛ مثلا در زمان سردار رویانیان به عنوان مدیر 
فنی پرســپولیس کار کردم ولی امسال تصمیم گرفتم دنبال 
فوتسال نباشم و سراغ یک کار دیگر بروم؛ برای همین امسال 
یکی از دوستان نزدیکم که در کار واردات گوشت برزیلی بود 

از من دعوت کرد و من هم قبول کردم. 
فرآیند واردات گوشــت از 

برزیل به چه صورتی است؟
اگــر یــک نهــادی از مــا 
درخواست کند که برای ما 
گوشت دو یا سه کیلویی 
بــا برنــد خودمان 

بسته بندی کنید، ما در همان برزیل کار بسته بندی اش را انجام می دهیم 
و بعد از منجمدشدن به ایران می فرستیم. در کل ما زیر نظر وزارت جهاد 
کار می کنیم و تولیدمان را در اختیار آنها قرار می دهیم و این وزارت توسط 

جاهایی که دارد، آنها را برای فروش عرضه می کند. 
چطور به ایران می آیند؟

با کشتی؛ تقریبا یک ماه طول می کشد.
در چند وقت اخیر به خاطر گران شدن گوشت، مصرف گوشت 
برزیلی هم بین مردم جا افتاده است اما هنوز هم خیلی ها به این 
گوشت حس خوبی ندارند. شــما که جزو واردکننده های این 

گوشت هستید، به نظرتان چقدر طرفدار دارد؟
ببینید! سالیانه 100 هزار تن گوشت برزیلی وارد ایران می شود. قبل از 
این گرانی های اخیر این گوشت فقط در سبد رستوران ها بود ولی الان که 
گوشت گوسفندی به کیلویی 71هزار تومان رسیده است، گوشت برزیلی 
با قیمت کیلویی 26 تا 30هزار تومان عرضه می شود؛ بنابراین طبیعتا وارد 
سبد خانوارها هم شده است. من پیش بینی می کنم در  سال 98، 100 هزار 

تن در  سال قطعا به دو برابر افزایش پیدا خواهد کرد.
سال گذشته قیمتش چقدر بود؟

اوایل که خیلی ارزان بود حتی کیلویی 5،6هزارتومان قیمت داشت اما 
کم کم به ارزش غذایی اش پی بردند و رستوران ها هجوم آوردند و بازارش 

داغ تر شد؛  سال گذشته کیلویی 20 تا 22هزار تومان بود.
بنابراین الان با یک رشد تقریبا 20 درصدی مواجه شده است؛ 

شما با ارز دولتی این گوشت را وارد می کنید؟
بله! ارز دولتی است و دولت بشدت حمایت می کند.

خودتان و خانواده تان از گوشت برزیلی استفاده می کنید؟
بله! ما هم اکثرا از مغز ران گوساله برزیلی برای تهیه غذاهای مان استفاده 

می کنیم. 
از نظر ارزش غذایی گوشت باکیفیتی است؟

بله! بسیار سالم اســت و ارزش غذایی بالایی دارد. برزیل یک منطقه 
سرسبز است و چون فقط گوساله نر جوان را کشتار می کنند، گوشتش 
بسیار مرغوب اســت. ضمن این که ما در آن جا یک ناظر شرعی و 
یک پزشک بهداشت داریم که روی گوشت ها نظارت 

می کنند و سلامت گوشت تأیید شده است.
شما یک زمانی به عنوان ســرمربی تیم ملی فوتسال برای 
مسابقات به برزیل سفر می کردید اما الان از میدان ورزش رفته اید 
و از این کشور گوشت وارد می کنید. این وجه شباهت و تمایزهای 
کارتان جالب اســت؛ الان خودتان هم برای این کار به برزیل 

می روید؟
بله! شاید جالب باشد. همانطور که گفتید من به خاطر فوتسال خیلی به 
برزیل رفته بودم. بیشتر از شاید 20 سفر و در اکثر شهرهایش هم با تیم ملی 
رفته ایم و بازی داشته ایم. شانسی که ما داشتیم این بود که فدراسیون های 
وقت مثل آقای صفایی فراهانی و کیومرث  هاشمی بشدت از بازی های تیم 

در کشورهای خارجی حمایت می کردند.
پیشنهاد سرمربیگری در کشورهای دیگر را ندارید؟ مثلا 

خود برزیل که حالا کسب وکارتان هم در این کشور است.
برزیل که نه! )می خندد( ولی در حال حاضر دو پیشنهاد دارم که یکی 
از آنها از تیم های کشوری در جنوب شــرقی آسیا است و یکی دیگر هم 
که یکی از کشورهای حاشیه خلیج فارس است که در حال مذاکره با آن 

هستم.
اسم کشورها و تیم ها را نمی گویید؟

اجازه دهید اسم شان را نگویم. تا یکی، دو هفته  آینده اگر مذاکراتم بر 
سر قیمت به نتیجه برسد، اعلام خواهم کرد؛ چون الان اگر بگویم رندان 

می روند و جلویش را می گیرند!
با اعداد و رقم هایی که گفتید در فوتسال وجود دارد، قطعا 
بیزینس جدیدتان یعنی واردات گوشت برزیلی قابل مقایسه با 
این ورزش هم نیست؛ اما خودتان بگویید الان از کسب و کارتان 

راضی هستید؟
بله! درآمد خوبی برای من دارد؛ چون هم در سود شریک هستم و هم 

مبلغی را ماهیانه دریافت می کنم؛ رقم چشمگیری است. 
اگر فوتسال از فدراسیون فوتبال جدا شود، حاضر هستید 

دوباره به عنوان سرمربی به تیم ملی برگردید؟
اگر چیزی که باب میلم است و تشکیلاتش درست شود، برمی گردم؛ در 

غیر این صورت هرگز برنخواهم گشت.

شباهت فوتسال با واردات گوشت برزیلی

تبعیضاستکهیکسریازمشاغلرا
نابودمیکند،درستمثلاعتراضمعلمهابه
حقوقشاندرمقایسهباکارکنانوزارتنفت!
فوتسالهموضعیتشهمیناستوبرادر
بزرگترشیعنیفوتبالهمهچیزرامیبلعد


